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رأی وزیر ورزش حذف شد، نه خودش
محمود شــیعی، عضو هیئت رئیســه فدراسیون  �

فوتبال اعتقاد دارد مبلغ ســنگین قرارداد ویلموتس، 
تعریــف خبرنــگاران اســت و موضوع باید توســط 
کارشناســان بررســی شــود. محمود شــیعی درباره 
رد پیش نویس اساســنامه فدراســیون فوتبال توسط 
فدراســیون جهانی فوتبال (فیفا) گفت: این موضوع 
طبیعــی بود. در برنامــه زمان بنــدی خودمان، رفت 
و برگشــت های اساســنامه را دیده بودیم. فیفا روی 
برخی موارد بحث کرد و این موضوع در هیئت رئیسه 
بررســی شــد. این موضوع با همکاری دوستان دیگر 
روان تر و اساسنامه به فیفا ارسال شد. فکر می کنم این 
پیش نویس با نتیجه مثبتی برگردد. مدیرعامل پیشین 
باشگاه پیکان درباره اینکه امضای او پای قرارداد مارک 
ویلموتس با فدراســیون فوتبال دیده می شود و اینکه 
چقدر در جریان جزئیات این قرارداد بوده است، گفت: 
هیئت رئیسه باید در جریان هر قراردادی باشد و اعضا 
به عنــوان افراد مطلع از قرارداد، در صفحه آخر امضا 
می کنند. عضو هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال در پاسخ 
به این پرسش که آیا از شرایط و مبلغ سنگین قرارداد 
ویلموتس، مطلع بوده است یا خیر، تصریح کرد: اینها 
تعاریفی اســت که شما (خبرنگاران) دارید. اینکه این 
قرارداد ســنگین بوده است یا نه و اینکه چه شرایطی 
داشته، باید توسط کارشناسان بررسی شود، اما در حد 
اطلاع ما بوده است. پس از اینکه ویلموتس به ایران 

آمد،  با ما صحبت کردند و ما را در جریان قرار دادند.
شــیعی درباره گنجاندن بند حق فسخ در قرارداد 
ویلموتــس که مهدی تــاج از آن تمجید کــرده بود، 
خاطرنشــان کرد: تاج توضیحات کامل این موضوع را 
داد و از خودش بپرســید. او و مشــاوران حقوقی اش 
کارها را انجــام دادند. او درباره مطرح شــدن کمیته 
انتقالــی برای فوتبــال ایــران و حذف وزیــر ورزش 
و معاونانــش از جمــع اعضای مجمع فدراســیون 
فوتبال بیــان کرد: بــا توجه به خواســته های فیفا و 
تطابق خواسته آن با نظام ما، ان شاءاالله کار به کمیته 
انتقال نخواهد رســید و فکر نمی کنم مشکلی باشد. 
درخواســت ما این اســت که وزیر ورزش به صورت 

افتخاری در مجمع فدراسیون، تشریف داشته باشد. 

مسئول دفتر ویلموتس با لباس تیم 
ملی فوتبال در تمرین چه می کرد؟

مصاحبه اخیر رئیس پیشــین فدراسیون فوتبال  �
کــه قرار بود قرارداد عجیب مــارک ویلموتس را به 
نوعی توجیه کند شائبه ها و سؤالات تازه ای را مطرح 
کرده اســت. به گزارش خبرگزاری تســنیم، مهدی 
تاج در بخشــی از مصاحبه اش به واکنش رسانه ها 
درخصوص حضور «ســرژ بورلی» با عنوان بادیگارد 
در کنار مارک ویلموتس اشاره کرد و گفت: رسانه ها 
بــه این آقا لقب بادیگار را دادند اما ایشــان در واقع 
مســئول دفتر ویلموتس بود که از ما هم هیچ پولی 
دریافت نکــرد. این توجیه تاج البته عذر بدتر از گناه 
است. گذشته از اینکه برخی رسانه های بلژیکی این 
شــخص را با عنوان بادیگار ویلموتس معرفی کرده 
بودند، ســؤال اینجاست که بادیگارد، مسئول دفتر یا 
هر عنوان دیگری با یونیفرم و لباس رسمی تمرین تیم 
ملی فوتبال ایران در تمرین تیم ملی چه می کرد؟ به 
طور مثال اگر ویلموتس با خودش آشپز اختصاصی، 
راننده شخصی یا آرایشگر مخصوص خود را هم به 
ایران مــی آورد، این افراد با لباس رســمی تیم ملی 
می توانســتند مانند اعضای کادر فنی در تمرین تیم 
ملی فوتبال ایران حضور یابند؟ با این شرایط رئیس 
پیشین فدراسیون فوتبال از این رفتار غیرقابل توجیه 
و غیرحرفه ای همچنان دفاع می کند؟ ظاهرا هر روز 
ابعاد تازه ای از قرارداد و نحوه تأسف برانگیز تعامل 
فدراسیون فوتبال با سرمربی بلژیکی روشن می شود 
که بیش از پیش خشــم و ناراحتی اهالی فوتبال را 

در پی دارد.

اسکوچیچ: امیدوارم سردار آزمون
 به یک تیم بزرگ اروپایی برود

ســایت «اروپــا کالچــو» ایتالیــا در گزارشــی به  �
بررسی گزینه های باشــگاه ناپولی برای خرید در بازار 
نقل وانتقالات تابســتانی پرداخته و ســردار آزمون را 
به عنوان یکی از کاندیداهای جانشینی آرکادیوژ میلیک 
معرفی کرده است. این ســایت با اعلام قطعی بودن 
جدایی میلیک از ناپولی دو بازیکن را به عنوان جانشین 
احتمالی او معرفی کرده است که یکی از آنها ویکتور 
اوســیمن، مهاجم نیجریه ای تیم لیل است و دیگری 
ســردار آزمون. اروپا کالچو ضمن اشاره به آمار خوب 
عملکرد آزمون در هشــتمین فصــل بازیگری اش در 
روسیه با دراگان اسکوچیچ، سرمربی تیم ملی ایران نیز 
درباره مهاجم تحت هدایتش که از لاتزیو نیز به عنوان 
مشــتری او نام برده می شود، گفت و گویی کوتاه انجام 
داده است. اسکوچیچ در این مورد گفت: سردار آزمون 
یک مهاجم عالی و انســانی فوق العاده اســت. او در 
محوطه جریمه مهاجمی ویرانگر اســت و به همان 
اندازه هنگام پا به توپ بودن پشت خط دفاعی حریف 
خطرناک اســت. او مانند یک مار اســت که فقط یک 
لحظه کوتــاه نیاز دارد تا زهرش را بریزد. درســت در 
همــان مقطعی از بازی که فکر می کنید او دیگر مهار 
شده و از کنترلش غافل می شوید، ضربه اش را می زند.
ســرمربی کروات تیم ملی ایران دربــاره احتمال 
انتقــال آزمون بــه ناپولی هــم گفــت: ناپولی؟ من 
سرمربی تیم ملی ایران هستم و درباره چنین شایعاتی 
نظر نمی دهــم. از جانب خودم فقط می توانم بگویم 
که امیدوارم او به یک تیم بزرگ اروپایی که لیاقتش را 

دارد برود و در آنجا بازی کند.

روزی ۵۰۰ میلیون تومان حقوق 
ویلموتس!

ســرمربی ســابق تیم ملــی فوتبال ایــران به  �
ازای هر روزی که به همــراه این تیم بوده، حدود 
۵۰۰ میلیون تومان هزینه روی دســت فدراسیون 
گذاشته است. اگر فدراسیون خوش شانس نباشد، 
شــاید این رقم تــا بیش از دو میلیــارد تومان هم 
افزایش پیدا کند. به گزارش ایسنا، از زمان حضور 
مــارک ویلموتــس در رأس کادر فنــی تیم ملی 
فوتبال ایــران تا امروز همیشــه بحث های زیادی 
دربــاره مبلغ و بندهــای قرارداد او در رســانه ها 
مطرح شــده اســت. یکی، دو روز گذشته بود که 
در یک برنامــه تلویزیونی ابعاد جدیدی از قرارداد 
درخشان فدراســیون با مرد بلژیکی مشخص شد. 
بر اســاس این قرارداد، اگر ویلموتس تا یکم ژوئن 
۲۰۲۰ سرمربی تیم ملی می ماند، نزدیک به هشت 
میلیون یورو از فدراسیون دریافت می کرد. البته با 
وجود شکایت او از فدراسیون ممکن است حتی با 
وجود رفتنش این مبلغ را دریافت کند. ویلموتس 
تا همیــن الان هم دو میلیون یورو از فدراســیون 
دریافت کرده اســت. این پول برای سرمربی ای که 
همین الان هم بی کار است، مبلغ بالایی محسوب 
می شــود. حالا اگــر مبلغ دریافتــی او را بر تعداد 
روزهایی که همراه تیم ملی بوده اســت تقســیم 

کنیم، عمق فاجعه مشخص می شود.
ویلموتس روز هفتم خرداد سال ۹۸ به ایران آمد 
تا تیم ملی را برای دو مسابقه با سوریه و کره جنوبی 
آماده کند. او بعد از کســب پیروزی برابر ســوریه و 
تساوی برابر کره روز دوم تیر به مرخصی رفت. بعد 
از گذشت چند روز او دوباره در تاریخ ۱۵ تیر به ایران 
آمد تا تیم ملی را برای دیدار با تیم ملی امید آماده 
کنــد. او بعد از این مســابقه از تاریخ ۲۴ تیر ایران را 
ترک کرد و هشتم شــهریور برای برگزاری نشست با 
مربیان لیگ برتری و همچنین اردوی تیم ملی در راه 
جام جهانی به ایران برگشــت. او بعد از بازگشت از 
هنگ کنگ به همراه تیم ملی، تا تاریخ ۲۲ شهریور و 
برای تماشــای دیدار گل گهر و پارس جنوبی جم در 
ایران بود اما به مدت یک هفته دوباره ایران را ترک 
کرد و ۳۱ شــهریور برای تماشــای داربی مجددا به 
ایران برگشت. بعد از داربی هم دوباره ایران را ترک 
کرد و در تاریخ ۱۲ مهر برای تماشای دیدار تیم های 
تراکتــور و پارس جنوبی و همچنین برگزاری اردوی 
تیم ملی برای دیدار برابر کامبوج و بحرین به ایران 
برگشت. تیم ملی، کامبوج را با شکستی پرگل بدرقه 
کرد اما در تاریخ ۲۳ مهر بــه بحرین باخت. بعد از 
این شکســت ویلموتس ایــران را ترک کرد و بعد از 
کلــی ماجرا و حرف و حدیث بــا دریافت مبلغی از 
قراردادش راضی شــد تا در تاریــخ ۱۸ آبان و چند 
روز مانده به بازی حساس با عراق به ایران برگردد. 
ویلموتــس ۲۳ آبان و بعد از شکســت برابر عراق 
برای همیشــه ایران را ترک و در نهایت برای گرفتن 
باقی مانده مطالباتش از فدراســیون فوتبال شکایت 
کرد. اگر همه روزهایی را که ویلموتس چه در ایران 
و چه در کشورهای دیگر تیم ملی را همراهی کرده 
است، حساب کنیم، به عدد ۶۶ می رسیم. تا اینجای 
کار ویلموتس از فدراسیون دو میلیون یورو دریافت 
کرده است که می شــود تقریبا روزی ۳۰ هزار یورو. 
بــا درنظرگرفتن قیمت وقت یــورو معادل ۱۶ هزار 
تومــان، ویلموتس به ازای هــر روزی که به همراه 
تیم ملی بوده، حــدود ۴۸۰ میلیون تومان دریافت 
کرده است. این مبلغ جدا از پاداش هایی است که از 

فدراسیون گرفته است.
حالا که ویلموتس از فدراسیون شکایت کرده و 
احتمال دارد در این پرونده برنده شــود، می توانیم 
بر اســاس آن هــم دریافتی روزانــه ویلموتس را 
محاســبه کنیم. جمــع مبلغ قــرارداد ویلموتس 
هفت میلیــون و ۸۷۵ هزار یور اســت که از آن دو 
میلیون یورو را کم می کنیم و به مبلغ پنج میلیون و 
۸۷۵ هــزار یورو می رســیم. در صورت شکســت 
فدراســیون در این پرونده، ایران باید مبلغ بســیار 

زیادی را به ویلموتس پرداخت کند.
با توجه به این رقم و حضور ۶۶روزه ویلموتس 
بــه همراه تیم ملی، او به ازای هر روز چیزی حدود 
۸۹ هزار یورو خرج روی دست فدراسیون می گذارد 
که بــا یــوروی ۱۹هزارتومانی این روزها می شــود 
چیزی حدود یک میلیــاردو ۶۹۱ میلیون تومان. تازه 
فدراســیون باید شانس بیاورد که قیمت یورو از این 
بالاتر نرود. اگر این مبلغ را به اضافه آن ۴۸۰ میلیون 
تومان کنیم، به عدد دومیلیاردو ۱۷۱ میلیون تومان 
می رســیم؛ دریافتی روزانه مرد نجیــب بلژیکی در 
۶۶روزی کــه همراه تیم ملی بــوده؛ البته این مبلغ 
برای زمانی اســت کــه ویلموتس در فیفــا بتواند 

فدراسیون را محکوم کند.

فولاد خوزستان از ۳ پنجره
 نقل و انتقالات محروم شد

باشگاه فولاد خوزستان به دلیل بدهی به سیلوا  �
سوارس، بازیکن برزیلی توسط فیفا از سه پنجره نقل 
و انتقالاتی محروم شــد و جواد نکونام سرمربی این 
تیم نمی تواند بازیکنی را تا پایان لیگ بیســت ویکم 
جذب کند. پیش از این ســعید آذری مدیرعامل این 
باشگاه نســبت به این موضوع هشدار داده و گفته 
بود این بدهی قبلی فولادی ها می تواند دردسرساز 
شود که با این جریمه ســنگین این هشدار حقیقت 
پیــدا کرد. فیفا همچنین تأکید کــرده که در صورت 
پرداخت بدهی این بازیکــن، محرومیت فولادی ها 

بلافاصله برداشته می شود.

ورزش

خبر فوتبال

سال هفدهم    شماره 3736 یکشنبه   18 خرداد 1399

از بهار ۱۳۹۵ تا زمســتان ۱۳۹۸ فوتبال ایران یکی از 
تاریک ترین دوران مدیریتی اش را سپری کرد؛ خلاصه ترش 
می شــود از زمانــی کــه مهدی تــاج به عنــوان رئیس 
فدراســیون فوتبال انتخاب شــد تا زمانی که «قلبش» یا 
«اتفاقات قبلش» کاری کرد تا از این سمت استعفا کند و 
برود. تاج که در آخرین روزهای حضورش در فدراسیون 
فوتبال حسابی به خاطر قرارداد «ویلموتس چای» تحت 
فشــار قرار گرفته بود، صندلی اش را رهــا کرد تا مجبور 
نشود پیش از این «بار ســنگین هستی فدراسیون» را به 
جان بخرد. او بعد از رفتنش و در پاســخ به منتقدانش 
که می گفتند بدترین قرارداد تاریخ را با یک مربی خارجی 
بســته، وعده افشــاگری در آینده ای نزدیک داد. وعده او 
اگرچه چندان از لحــاظ زمانی نزدیک نبود، ولی بالاخره 
با حضــور در بخش خبری ۲۰:۳۰ گوشــه ای از انتقادها 
را پاســخ داد تا هم افشــاگری کرده باشــد و هم توپ را 
بــه زمین «دیگری» پــاس داده باشــد. او صراحتا اعلام 
کــرد «ویلموتــس را وزیر ورزش» معرفی کرده اســت! 
حرفــی مهم که به ظاهر می تواند بار ســنگین انتقادات 
را از دوش مهدی تاج بردارد. حالا اینکه بســتن قرارداد 
عجیب و غریــب با ویلموتس هم با نظارت وزارت ورزش 
صورت گرفتــه یا خیر، دیگر موضوع مبهمی اســت که 
فعلا پاسخی برایش پیدا نمی شود، ولی تا همین جا باید 
به این موضوع رســیدگی شــود که نقش مهدی تاج در 
قرارداد ویلموتس چقدر بوده است؟ برای پاسخ دادن به 
این ســؤال کافی است سه سال واندی حضور مهدی تاج 
بر مســند قدرت فدراسیون فوتبال ارزیابی شود؛ مسندی 
که البته بیش از آنکه همراه با قدرت واقعی باشــد، یک 

«توهم قدرت» در دلش داشته است!
واقعیت این است که انتخاب، مدیریت و رفتن مهدی 
تاج در فوتبال ایران از اول تا آخر ابهام دارد و به سختی 
می تــوان برایش یک نکته مثبت پیدا کرد؛ مرور اتفاقاتی 
که در این چندســاله بر فوتبال ایران رفته، نشان می دهد 
مهدی تاج بیشتر یک «بله قربان گو» بوده که ماحصلش 
شد یک فدراسیون بی دروپیکر که هر روز دسته گل تازه ای 

در آن رشد می کرد!
اختــلاف  بــا  تــاج  مهــدی   ۱۳۹۵ اردیبهشــت 
قابل ملاحظه ای نســبت به دو رقیــب دیگرش به عنوان 
رئیس انتخاب شــد، ولــی آن زمان هــم حرف وحدیث 
درباره اش زیاد بود؛ اول اینکه با شهاب الدین عزیزی خادم 
لابــی کرده تا رأی های او بــه نفع تاج در صندوق ریخته 
شود (عزیزی خادم به دلیل نداشتن سابقه مدیریت تأیید 

صلاحیت نشد) و دوم اینکه با نفوذ یکی از مدیران ارشد 
دولتی توانســته به این پست برســد؛ موردی که اگرچه 
تأیید نشــده، ولی مصطفی آجرلو، یکی از رقبای آن روز 
مهدی تاج، به شدت چنین موضوعی را باور دارد و حتی 
به تازگی با نوشتن نامه ای به آن مدیر ارشد از او خواسته 
مســئولیت کاری را که کــرده تا مهدی تاج به ریاســت 

فدراسیون برسد برعهده بگیرد.
پس تا همین جا مشــخص اســت که مهدی تاج از 
همان ابتدا بدون دست گیری بقیه نمی توانسته به چنین 
سمتی برســد؛ هرچند که دســت آخر هم به عهدش با 
عزیزی خادم مبنی بر پست دادن به او در فدراسیون عمل 

نکرد و دستش را در پوست گردو گذاشت.
داستان مدیریت کردنش بر فدراسیون فوتبال هم که 
نیاز به واکاوی زیادی ندارد؛ ضعف در بخش اقتصادی و 
عدم توان در پیداکردن اسپانسری شایسته هر روز بحران 
مالی را بیشتر هم کرد؛ البته که تحریم ها هم در این بین 

مزید بر علت شد.
تــاج در این بــازه زمانی بارها نشــان داد اختیاری از 
خــودش ندارد؛ بخش اعظم این کلمــه «بارها» مربوط 
به ســرمربیان تیم ملی اســت؛ او با وجــود اینکه از کار  
کارلوس کی روش پرتغالی راضی بود، با فشار وزیر ورزش 
(موضوعی که خود تاج به صورت تلویحی و کی روش به 

صراحت به آن اشــاره کردند) عذر این سرمربی پرتغالی 
را خواســت. وزارت از مصاحبه هــای تندوتیز کی روش 
دل خوشی نداشت و نمی خواســت دیگر او را به عنوان 
سرمربی داشته باشد. نهایتا مهدی تاج که نمی خواست 
جایگاهش در فدراســیون فوتبال متزلزل شــود، «انجام 
وظیفه» کرد و عذر ســرمربی وقت تیم ملی را خواست؛ 

تصمیمی که گذر زمان نشان داد کاملا اشتباه بود.
فاجعه مدیریتی که فدراســیون را در آن زمان بیش 
از پیش نشــان داد، ماجرای آدیداس و جام جهانی بود؛ 
در شــرایطی که تیم های درجه یک آســیایی و اروپایی از 
اسپانســرهای پوشاکشان پول درشــتی گرفتند و پیراهن 
آنهــا را در جام جهانی به تن کردند، فدراســیونِ مهدی 
تــاج به آدیداس پول داد (!) تا پیراهن های این برند را در 
جام جهانی به تن کند؛ اتفاقی تلخ که برای ریخته شدن 

نیمه آبروی فوتبال ایران کافی بود.
البته شــاهکاری که تیم مدیریتی تاج در اداره فوتبال 
باشگاهی، به ویژه در برگزاری فینال جام حذفی در اهواز 
هم رقم زدند هنــوز برگ زرین دیگری برای آنهاســت! 
فینالی که باز هم اگــر دخالت وزارت ورزش و نهادهای 

بالاتر نبود، مشخص نمی شد چه عاقبتی داشته باشد.
بااین حــال اگــر قرار باشــد فقــط یک فاکتــور برای 
بی عرضگی محض فدراســیون تاج انتخاب کرد، باید به 

همین موضوع آمدن مارک ویلموتس اشاره شود؛ جایی 
کــه مهدی تاج به صراحت می گویــد وزارت ورزش این 
مربی را معرفی کرده و آنها هم دســت به کار شــده اند. 
تاج در این مورد می گوید: «وزیر ورزش و جوانان نامه ای 
برای ما ارســال کرد و ویلموتس را معرفی کرده بودند. 
در نامه وزیر آمده بود برای بررســی؛ که این معرفی نیز 
از ســوی مرکز فرهنگی ایران و هلند صورت گرفته بود. 
در این نامه لوپتگی، رنار و ویلموتس معرفی شده بودند 
که ویلموتس گزینه سوم بود». عجیب اینکه مهدی تاج 
به ترتیب با گزینه هایی که وزارت ورزش معرفی کرده بود 
وارد مذاکره شــد و بعد از آنکــه از لوپتگی و رنار جواب 

منفی شنید، با ویلموتس به توافق رسید.
سؤال اینجاست که آیا مهدی تاج به همراه دوستان 
نزدیک و اعضای هیئت مدیره اش در فدراســیون فوتبال 
حتــی توان انتخاب یــک مربی را هم نداشــته اند و باید 
بــا گزینه هــای وزارت ورزش وارد مذاکــره می شــدند؟ 
اصلا اگر این طور بــوده، چه نیازی به حضور مهدی تاج 
بــود که برایش هزینه شــود؛ به ویــژه در ماجرای قانون 
بازنشستگی؟ رئیس فدراســیونی که نتواند حتی با یک 
گزینه برای هدایت تیم ملی وارد مذاکره شود و به صورت 
مســتقل کارها را پیش ببرد، آیا به درد ریاست و مدیریت 
می خورد؟ انتخــاب ویلموتس به کنار، حتی مهدی تاج 
توان پرداخت کردن هزینه های این ســرمربی بلژیکی را 
هم نداشت؛ زمانی که ویلموتس قهر کرد و حاضر نبود 
روی نیمکت بنشیند، چون پولش را می خواست، دوباره 
امداد دولت به دادش رسید تا با قرض گرفتن از «شستا» 
بتواند بخشی از هزینه های ویلموتس را بدهد. او دوباره 
دســتش را برای یاری به ســوی آنهایی دراز کرد که در 

آوردنش به فدراسیون نقش داشتند.
حالا با این شــیوه مدیریت که حتی اختیار جابه جایی 
یک لیــوان آب هم در فدراســیون فوتبال نداشــت، آیا 
مهدی تاج می توانســت به این فدراسیون عزتی بدهد؟ 
آیا اجازه ای برای انجام چنین کاری داشت؟ آیا توانایی ای 
داشت؟ تاج آن قدر در مدیریت ضعیف بود که دستور از 
بالا را مانند دیکته پیدا می کرد؛ درست مثل همان داستان 
اساســنامه ای که هرگز حاضر نشد روی رأی وزیر ورزش 

ضربدر بزند تا تهدیدی متوجه فدراسیون نشود.
و  شــل وول  بحث برانگیــز،  مدیریــت  داســتان 
بله قربان گویانــه مهــدی تاج کار را به جایی رســاند که 
فدراسیون فوتبال را تبدیل به بی عرضه ترین، متزلزل ترین 

و وابسته ترین فدراسیون تاریخ فوتبال ایران کند.

شــرق: محرومیت چهارساله مائده نظری و فاطمه هداوند از حضور در تمام 
میادین ورزشی بالاخره تأیید شد. دو بانوی ملی پوش سرعت دوچرخه سواری 
ایران در حالی دو ســال پیش (فروردین ۱۳۹۷) در رقابت های قهرمانی ۲۰۱۸ 

آسیا شرکت کردند که تست دوپینگ آنها در این مسابقات مثبت اعلام شد.
از آنجــا که این دو رکاب زن به نتیجه آزمایش خود اعتراض داشــتند و به 
دنبــال راهی برای اثبات بی گناهی یا حداقل کاهــش محرومیت خود بودند، 
فعالیت های آنها طی این مدت به حالت تعلیق درآمد تا اینکه نهایتا اتحادیه 
جهانی دوچرخه سواری در چند روز اخیر رأی نهایی را در موردشان صادر کرد. 
بر این اســاس اتحادیه جهانی دوچرخه ســواری، نظری و هداوند را مستحق 
هیچ گونه تخفیفی ندانســت و به دلیل اســتفاده از ماده ممنوعه آنها را برای 
چهار سال از شرکت در تمام رویدادها محروم کرد. البته که دو عضو تیم ملی 
دوچرخه ســواری زنان به دلیل اینکه دو سال گذشته را در حالت تعلیق به سر 
برده اند، این بازه زمانی نیز جزء محرومیت چهارساله شان محاسبه می شود و 

درحال حاضر باید دو سال دیگر از این محرومیت را پشت سر بگذارند.
اما این دو دختر رکاب زن ایرانی هم مثل ســایر ورزشــکارانی که دوپینگی 
می شوند، برایشان سخت است که بپذیرند این اتفاق در مورد آنها صورت گرفته 
است. مائده نظری دراین باره به «شرق» می گوید: «متأسفانه دوچرخه سواری 
جزء رشــته هایی اســت که در کل دنیــا دوپینگ در آن بیــداد می کند. آن قدر 
دوچرخه ســواران در اســتفاده از مکمل های ورزشــی محدودیــت دارند که 
نمی دانند باید چه کار کنند. در مورد ما ایرانی ها که واقعا شــرایط خیلی بدتر 
است، چون هیچ امکاناتی نداریم؛ از سخت افزارش گرفته تا پزشک تیم. همه 
کارها را خودمان بشخصه باید انجام بدهیم. ما برای رقابت های قهرمانی آسیا 
خودمان رفتیم از داروخانه یک مکمل ورزشــی که تأییدیه وزارت بهداشت را 

داشــت خریدیم. اردوی ما در آن مدت در اهواز بود. روزهای اول که مکمل را 
می خوردیم مزه اش طبیعی بود، اما چند روزی که گذشت، دیدیم مزه آن تغییر 
کرده اســت. این موضوع را بلافاصله به ســرمربی تیم اعلام کردیم و ایشان 
گفتند موردی نیســت، چون اهواز به لحاظ آب وهوایی شرجی است و شرایط 
جوی اش متفاوت است، این مزه را احساس می کنید. اما وقتی نتیجه آزمایش 

دوپینگ ما مثبت اعلام شد، فهمیدیم که واقعا این طور نبود».
قهرمان دوچرخه ســواری کشور معتقد است دست هایی پشت پرده در کار 
بود تا باعث شــد حداقل در مورد او این اتفاق تلخ رخ بدهد: «جالب اســت 
که همه خبرگزاری ها و رســانه ها اعلام کرده اند که ماده اســتروئید آنابولیک 
در نمونه آزمایش ما وجود داشــته، درحالی که اصلا این طور نیســت. ماده  ای 
که در آزمایش ما وجود دارد متاندیوون اســت؛ مــاده  ای که اصلا به درد یک 
دوچرخه ســوار نمی خــورد. متاندیون مکملی اســت که برای ورزشــکاران 

بدنســازی اســت و آن را می خورند تا به نوعی آب زیر پوستشــان جمع شود 
و حجــم کاذب عضله بگیرند. آخر ما برای چــه باید چنین ماده  ای را مصرف 
کنیم که به کارمان نمی آید. من مطمئنم که دست هایی پشت پرده در کار بود 
که من را دوپینگی کنند. من دشــمنانم را می شناســم. متأسفانه اردوهای ما 
به گونه  ای برگزار می شــود که هیچ نظارتی روی ورود و خروج و تعداد نفرات 
حاضر در اتاق ها نیســت. تعداد نفرات در اتاق ها زیاد است و همه به وسایل 
هم دسترســی دارند. من چیزی را به چشم ندیدم و مدرکی ندارم، اما می دانم 
که درون مکمل من چیزی ریختند که نتیجه آزمایشم مثبت شد. در مسابقات 
بین المللی عرف است که از نفرات مدال آور و چند نفری هم به طور تصادفی 
آزمایش می گیرند. من و خانم هداوند در رقابت های آسیایی مقامی نیاوردیم. 
از خانــم هداوند همان روز مســابقه اش آزمایش گرفتند، امــا از من روز آخر 
مسابقات. جالب اینجاست که مسابقات دیگر تمام شده بود و من در اتوبوس 
بودم و داشــتم به هتل می رفتــم، اما یکباره آمدند و مــن را از اتوبوس پایین 
آوردند تا تست بگیرند. طبق قانون، سازمان جهانی مبارزه با دوپینگ هر زمانی 
می تواند از ورزشکار تست بگیرد، اما نحوه تست گرفتن من خیلی مشکوک بود، 
به طوری که مسئولان تیم هم به آن معترض شدند. متأسفانه بعد از دو سال 
کش وقــوس دفاعیاتمان راه به جایی نبــرد و از همه مهم تر برای اینکه هیچ 
پولی نداشتیم که در دادگاه بین المللی حکمیت ورزش از حقمان دفاع کنیم، 
مجبور شــدیم رســما و کتبا بپذیریم که دوپینگ کنیم. همین الان مبلغ بالایی 
برای انجام دوپینگ جریمه شــده ایم که نتوانستیم آن را بپردازیم چه برسد به 
اینکــه بخواهیم از حقمان دفاع کنیم و پول دادگاه را بدهیم. نکته دیگر اینکه 
ورزش ایران را در جامعه خارج از کشور اصلا حساب نمی کنند و به دنبال هر 

راهی هستند تا آن را تضعیف کنند».

 ذلیل ترین فدراسیون تاریخ!

مائده نظری، یکی از ۲ دختر دوچرخه سواری که دوپینگش مثبت شد:
درون مکمل من چیزى ریختند تا دوپینگى ام کنند

بــه گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانــان، با توجه به برخی مطالب مطروحه در مصاحبه آقای 
مهدی تاج، رئیس ســابق فدراســیون فوتبال، روابط عمومــی وزارت ورزش و جوانان لازم می داند توضیح 
دهــد که وزیــر ورزش و جوانان آقای ویلموتس یا هر مربی دیگری را به فدراســیون فوتبال معرفی نکرده 
اســت، بلکه همان طور که آقای تاج در مصاحبه با بخش خبری ۲۰:۳۰ جمعه شــب گفتند، وزیر ورزش و 
جوانان صرفا نامه «انجمن فرهنگی ایران و هلند» را که در آن سه مربی خارجی باسابقه در تیم های ملی 
و باشــگاهی کشورهای مختلف معرفی شده بودند «جهت بررسی» به فدراسیون فوتبال ارجاع داده و این 
یک رویه معمول اســت که برخی افراد، نهادها یا ســازمان ها در مورد فدراسیون ها پیشنهاد یا درخواستی 
دارند که برای وزارت ورزش و جوانان ارسال کرده و وزارت ورزش و جوانان این نامه ها را به فدراسیون های 
مختلف جهت بررســی ارجاع می دهد. ضمن اینکه هر کســی کمترین آشــنایی ای با نامه نگاری و ادبیات 
اداری داشته باشــد، می داند عبارت «بررسی» به معنای دستور اقدام نبوده، بلکه برای بررسی جوانب امر 
و اتخاذ تصمیم توســط آن فدراسیون است و طبعا انتخاب و عقد قرارداد با افراد و مربیان تیم های ملی از 
اختیارات و مسئولیت های کامل فدراسیون هاست و وزارت ورزش و جوانان هیچ دخالتی در انتخاب مربیان 

نداشته و ندارد.

واکنش وزارت ورزش به صحبت های تاج:
ویلموتس را وزیر معرفی نکرد


